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  OR.0002.8.2023 

Protokół z obrad 

LVIII.2023 Sesji Rady Gminy Kowala 

z dnia 25 sierpnia 2023 r. 

 

LVIII.2023 Sesja VIII kadencji odbyła się w budynku Urzędu Gminy w Kowali-Stępocinie. Sesję 

rozpoczęto o godz. 09:00. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Kowala Dariusz Chruślak otworzył LVIII Sesję. Przywitał 

przybyłych Radnych, Pana Dariusza Bulskiego - Wójta Gminy Kowala, Panią Alinę Szczęśniak – 

Sekretarz Gminy Kowala, Kierowników Referatów Urzędu oraz mieszkańców i sołtysów oglądających 

sesję online. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak stwierdził, iż w obradach uczestniczy 12 radnych, co stanowi 

quorum zdolne do podejmowania proponowanych uchwał (nieobecni Radna Agata Kicior, Radna 

Barbara Kicior, Radny Marcin Jakubiak).  

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 

1. Otwarcie LVIII.2023 sesji Rady Gminy Kowala i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LVII sesji Rady Gminy Kowala z dnia 28 lipca 2023 roku. 
4. Informacja Wójta z pracy i realizacji uchwał od poprzedniej sesji. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o pismach i wnioskach skierowanych do Rady 

Gminy, trybie ich załatwiania oraz sprawozdanie z działalności między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment obrębu ewidencyjnego 
Augustów – część północno-zachodnia. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment obrębu ewidencyjnego 
Kolonia Kończyce – część centralna i zachodnia. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment obrębu ewidencyjnego 
Kosów Mniejszy – część północno-zachodnia. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment obrębu ewidencyjnego 
Kosów Większy – część południowo-zachodnia. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment obrębu ewidencyjnego 
Zabierzów – część północna.  

11. Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Huta Mazowszańska. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Zabierzów. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia 

Komunalnego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do 

sądów powszechnych na kadencję  2024 – 2027. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Radomiu na 
kadencję 2024 – 2027. 

16. Sprawy różne. 
17. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie porządek obrad. Rada Gminy głosowała: 12- 

głosów za, 0- głosów przeciw, 0- głosów wstrzymujących przy 3 Radnych nieobecnych. 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z LVII sesji Rady Gminy Kowala z dnia 28 lipca 2023 roku. 
 
Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie protokołu z LVII sesji Rady Gminy Kowala  

z dnia 28 lipca 2023 roku. Rada Gminy głosowała: 11- głosów za, 0 – głosów przeciw, 1– głos 

wstrzymujący przy 3 Radych nieobecnych. 

 
Ad. 4. Informacja Wójta z pracy i realizacji uchwał od poprzedniej sesji. 

Na obrady sesji przybył Radny Marcin Jakubiak. 

Pan Wójt przedstawił podsumowanie prac od poprzedniej sesji: 

Zakończyła się budowa OSP w Kowali-Stępocinie, koszt budowy obiektu jest na prawie 2 miliony 

złotych. Oficjalne otwarcie odbędzie się 24 września 2023 roku. 

Zakończyły się prace remontowe w Bardzicach koszt realizacji inwestycji to ponad 250 tyś złotych- 

60% kwota dofinasowania. 

18 sierpnia odbyła się uroczystość związana z 47 rocznicą śmierci ks. Romana Kotlarza.  

20 sierpnia wraz z Radą Gminy została uczona 160 rocznica Bitwy pod Kowalą.  

13 sierpnia na terenie gminy Kowala odbył się rajd rowerowy- „co za jazda- Radio Rekord”.   

Została podpisana umowa na modernizację oświetlenia ulicznego Ruda Mała -Dąbrówka Zabłotnia.    

18 sierpnia zakończyła się budowa działki w Kotarwicach. 

19 sierpnia odbył się festyn rodzinny w Ludwinowie.  

20 sierpnia odbyły się uroczystości związane z 70 rocznicą Koła łowieckiego „Daniel”. 

Pan Wójt poprosił o zwracanie uwagi mieszkańców, radnych, sołtysów na porządek przy placach 

zabaw. Obecnie jest dużo dewastacji tych obiektów. 

Trwa przebudowa drogi powiatowej w Dąbrówce Zabłotniej. 

Wójt zaprosił wszystkich na Dożynki Gminne, które się odbędą w najbliższą niedzielę tj. 27.03.2023 r. 

    

Ad.5. Informacja Przewodniczącego Rady o pismach i wnioskach skierowanych do Rady Gminy, 

trybie ich załatwiania oraz sprawozdanie z działalności między sesjami. 

Na obrady sesji przybyła Radna Barbara Kołodziejczyk. 
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Przewodniczący Dariusz Chruślak poinformował, że uczestniczył w uroczystościach z okazji  

47 rocznicy śmierci ks. Romana Kotlarza. 

19 sierpnia odbył się festyn rodzinny w Ludwinowie. Impreza została zorganizowana przez Koło 

Gospodyń Wiejskich w Ludwinowie, Radnego, Panią sołtys oraz mieszkańców tej miejscowości. 

Przewodniczący również uczestniczył w obchodach 160 rocznicy Bitwy pod Kowalą.  

 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poinformował, że do biura Rady Gminy wpłynęły 2 pisma: 

1. Pismo sołtys wsi Dąbrówka Zabłotnia w sprawie zabezpieczenia środków w budżecie gminy 

na wykonanie dobudowy oświetlenia drogi powiatowej na odcinku granicy Gminy Orońsko 

do stacji kolejowej Dąbrówka Zabłotnia. 

2. Pismo Radnego Jarosława Słomki w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie 

gminy na projekt i budowę publicznego placu zabaw dla dzieci na skwerku przy ul. Jana Pawła 

II obok apteki w parku.     

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment obrębu ewidencyjnego Augustów – 

część północno-zachodnia. 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że zostało przygotowanych pięć nowych uchwał, które są 

do siebie podobne różnią się tylko miejscowościami. Dla miejscowości Augustów urząd chce uchwalić 

plan pod istniejące lotnisko- pod tym kątem są opracowane projekty i  wytyczona ścieżka dla lotów 

samolotów. Kierownik Markiewicz prosi o przyjęcie uchwały.   

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment obrębu 

ewidencyjnego Augustów – część północno-zachodnia. Rada Gminy głosowała: 14 głosów za, 0– 

głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 1 Radnym nieobecnym. Uchwała Nr LVIII.476.2023. 

(Radna Agata Kicior). 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment obrębu ewidencyjnego Kolonia 

Kończyce – część centralna i zachodnia. 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że jest tu taka sama sytuacja jak w poprzedniej uchwale. 

Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego obejmuje fragment obrębu ewidencyjnego 

Kolonia Kończyce – część centralna i zachodnia. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment obrębu 
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ewidencyjnego Kolonia Kończyce – część centralna i zachodnia. Rada Gminy głosowała: 14 głosów za, 

0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 1 Radnym nieobecnym. Uchwała Nr 

LVIII.477.2023. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment obrębu ewidencyjnego Kosów Mniejszy 

– część północno-zachodnia. 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że jest to podobna sytuacja do poprzedniej, teren 

położony między południową obwodnicą, a miejscowością Kosów Mniejszy.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment obrębu 

ewidencyjnego Kosów Mniejszy – część północno-zachodnia. Rada Gminy głosowała: 14 głosów za, 

0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 1 Radnym nieobecnym. Uchwała Nr 

LVIII.478.2023. 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment obrębu ewidencyjnego Kosów Większy 

– część południowo-zachodnia. 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że jest to uchwała podobna do poprzednich.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment obrębu 

ewidencyjnego Kosów Większy – część południowo-zachodnia. Rada Gminy głosowała: 14 głosów za, 

0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 1 Radnym nieobecnym. Uchwała Nr 

LVIII.479.2023. 

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment obrębu ewidencyjnego Zabierzów – 

część północna.  

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że jest to uchwała podobna do poprzedniej.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment obrębu 

ewidencyjnego Zabierzów – część północna. Rada Gminy głosowała: 14 głosów za, 0– głosów przeciw, 

0 – głosów wstrzymujących, przy 1 Radnym nieobecnym. Uchwała Nr LVIII.480.2023. 
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Ad.11. Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Huta Mazowszańska. 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że ta uchwała zmienia granice miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego ze względu na negatywną decyzję Marszałka na zgodę leśną. 11 

działek musi być na chwile obecną wyłączone z postępowania, aby móc przyjąć pozostałe działki. 

Urząd będzie się odwoływał do sądu ponieważ SKO negatywnie rozpatrzyło odwołanie.   

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Huta Mazowszańska. 

Rada Gminy głosowała: 14 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy  

1 Radnym nieobecnym. Uchwała Nr LVIII.481.2023. 

 

Ad.12. Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Zabierzów. 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że jest tu podobna sytuacja jak w miejscowości Huta 

Mazowszańska. Ze względu na to, że na tych działkach jest klasa ziemi III to gmina nie otrzymała 

zgody rolnej. Dlatego w tym przypadku gmina chce wyłączyć te działki z miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego.   

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Zabierzów. Rada 

Gminy głosowała: 13 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 2 Radnych 

nieobecnych. (Radny Jarosław Słomka opuścił na chwile obrady).Uchwała Nr LVIII.482.2023. 

 

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że powołuje się Komisje Inwentaryzacyjną Mienia komunalnego 

do przeprowadzenia inwentaryzacji mienia stanowiącego własność Skarbu Państwa, podlegającego 

komunalizacji na rzecz Gminy Kowala w tym wytypowania listy działek ewidencyjnych przewidzianych 

do objęcia procedurą, sporządzenia spisów inwentaryzacyjnych, sporządzenia kart 

inwentaryzacyjnych oraz weryfikacji dokumentacji stwierdzającej prawo własności do nieruchomości. 

W Komisji Inwentaryzacyjnej są pracownicy Urzędu gminy Kowala-Stępocina.    

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie powołania Komisji 

Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego. Rada Gminy głosowała: 14 głosów za, 0– głosów przeciw,  

0 – głosów wstrzymujących, przy 1 Radnym nieobecnym. Uchwała Nr LVIII.483.2023. 
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Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do 

sądów powszechnych na kadencję  2024 – 2027. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poinformował, że w dniu 3 sierpnia 2023 r., odbyło się posiedzenie 

Zespołu Opiniującego Kandydatów na ławników. Karty zgłoszeniowe złożył 1 kandydat. 

Przewodniczący odczytał wybrane osoby do zespołu opiniującego kandydata. Zespół zaopiniował 

kandydaturą Pani Jolanty Wasil pozytywnie.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak zaproponował, aby wybrać Komisje Skrutacyjną, która sprawdzi 

prawidłowość sporządzonych kart do głosowania oraz sporządzi protokół z wyborów. Przewodniczący 

prosi o zgłaszanie kandydatów do komisji.  

Radna Krystyna Grzyb zgłosiła radną Barbarę Kołodziejczyk, radny Jarosław Słomka zgłosił 

kandydaturę radnego Pawła Lisa, radny Dariusz Chruślak zagłosił radnego Tomasza Odzimka, radny 

Dariusz Parszewski zgłosił radną Krystynę Grzyb, radny Paweł Lis zgłosił radnego Marcina Jakubiaka. 

Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na uczestnictwo w pracach komisji oprócz radnego Jana Malmona. 

Po ukonstytuowaniu się komisji przewodniczącą została radna Barbara Kołodziejczyk.   

Przewodniczący Dariusz Chruślak poprosił o ponowne podpisanie listy obecności przez radnych  

i odczytał załączniki dołączone do regulaminu. Kandydat na ławnika będzie wybierany w głosowaniu 

tajnym. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu 

głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych na kadencję  2024 – 2027. Rada Gminy 

głosowała: 14 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 1 Radnym 

nieobecnym. Uchwała Nr LVIII.484.2023. 

 

Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Radomiu na 

kadencję 2024 – 2027.  

Radna Barbara Kołodziejczyk poinformowała, że na karcie do głosowania w wyborach ławników do 

Sądu Rejonowego w Radomiu na kadencję 2024-2027 Radny dokonują wyboru poprzez postawienie 

przy nazwisku kandydata znaku „X” w kratce obok wyrazu „tak” opowiadając się w ten sposób za 

wyborem, lub w kratce obok wyrazu „nie” opowiadając się w ten sposób przeciwko wyborowi 

kandydata na ławnika. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Kołodziejczyk wyczytała kolejno radnych z listy obecności, którzy 

dokonywali wyboru kandydata na ławnika Sądu Rejonowego w zakresie prawa pracy na kadencję 

2024-2027.  
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Przewodnicząca Komisji skrutacyjnej po przeliczeniu głosów odczytała protokół, ustaliła, że 

kandydatka otrzymała następującą liczbę głosów: 

• Pani Jolanta Wasil  (w zakresie prawa pracy) – 14 głosów za, 0  głosów– przeciw, 0 głosów 

nieważnych, przy 1 radnym nieobecnym. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu 

Rejonowego w Radomiu na kadencję 2024 – 2027. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyboru ławników do 

Sądu Rejonowego w Radomiu na kadencję 2024 – 2027. Rada Gminy głosowała: 14 głosów za, 0– 

głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 1 Radnym nieobecnym. Uchwała Nr LVIII.485.2023. 

 

Ad.16. Sprawy różne. 

Radny Jarosław Słomka w imieniu Starosty radomskiego zaprosił na piknik wojskowy, który odbędzie 

się w dniu 9 września 2023 roku przy skwerku w Kowali -Stępocinie o godz. 15:00. 

Radny Paweł Lis poinformował, że chciałby zapytać Pana Wójta o trzy kwestie: 1. Streszczenie 

krótkiego zakresu prac związanych z kanalizacją w Trablicach, 2. Kiedy przekazanie placu budowy na 

odcinek radomski?, 3. Jakim trybem będą realizowane przyłącza domów z kanalizacją.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że budowa kanalizacji idzie zgodnie z planem, za część 

wykonanych robót gmina już zapłaciła. Dodatkowo została podpisana umowa na odcinek radomski, 

który niebawem będzie realizowany. Realizację tej inwestycji będzie wykonywała ta sama firma która 

wykonuje pierwszy odcinek.  

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował że jeśli chodzi o odcinek radomski urząd czeka na 

formalności związane z zajęciem pasa drogowego.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że pod kątem przyłączy wszystko będzie we wrześniu 

rozstrzygnięte. 

Radny Paweł Lis zapytał jakie zostały złożone wnioski do Polskiego ładu. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że pod kątem naboru PGR-u zostały złożone wnioski na 

modernizację stacji uzdatniania wody w Dąbrówce Zabłotniej, pod kątem zwykłego naboru urząd 

złożył wiosek na I część remontu drogi w Ludwinowie, wniosek do 8 milionów – 3 drogi: Kończyce-

Kolonia, Mazowszany i Huta Mazowszańska oraz na termomodernizację szkół w Parznicach  

i Kończycach-Kolonii. Został złożony wniosek na remont zabytków przy kościele w Kowali-Stępocinie. 

Radny Paweł Lis poinformował, że bez względu na technikę wykonywania przyłączy należy wpisać do 

specyfikacji, aby nie odtwarzać dróg gruntowych, ale należy te drogi remontować na gotowo. 
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Wójt Dariusz Bulski poinformował, że na terenie naszej gminy dróg gruntowych jest około 50 km. Jeśli 

te drogi są remontowane z funduszu sołeckiego to do każdej tej drogi gmina musi dołożyć dodatkowe 

środki. Wójt poinformował, że jeśli będą środki na remont takiej drogi to gmina dołoży.  

Radny Paweł Lis zauważył, że mamy 15 milionów dofinasowania na kanalizacje i jeśli ten tłuczeń uda 

się wykorzystać na drogi w ramach tych środków to należy zrealizować te remonty przy okazji z tych 

środków. Radny prosi, aby to na spokojne zweryfikować. 

Wójt Dariusz Bulski uważa, że jak najbardziej trzeba to dokładnie przeanalizować.   

Przewodniczący Dariusz Chruślak poprosił, aby informacje o imprezie która się odbędzie na terenie 

gminy Kowala w dniu 9 września jak również imprezy strażackie opublikować na stronie urzędu 

gminy.  

 Wójt Dariusz Bulski poinformował, że zastanowi się.          

Ad.17. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak zamknął LVIII.2023 sesję Rady Gminy (godz. 10:10 ). 

Protokołowała: Aldona Osińska. 
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Przewodniczący Rady  

Gminy Kowala 


